
Treść interpelacji radnego Ludwika Rakowskiego  
w sprawie pojazdów specjalistycznych poruszających się na terenie 
województwa mazowieckiego 
 

Na terenie województwa mazowieckiego i całego kraju po drogach porusza się szereg 
rodzajów ambulansów, potocznie zwanych karetkami. Są to pojazdy specjalistyczne: 
podstawowe, transportowe, neonatologiczne i wiele innych. Niestety, przepisy 
dotyczące używania przez te pojazdy sygnałów dźwiękowych i świetlnych są mało 
precyzyjne. Zawierają jedynie stwierdzenie, że każdy kierowca karetki może używać 
sygnałów świetlnych i dźwiękowych będąc w ruchu, a po zatrzymaniu sygnał nie jest 
wymagany. Oczywiście, użycie sygnałów dźwiękowych i świetlnych nie budzi 
wątpliwości, w przypadku karetek Meditransu czy karetek szpitalnych, które służą 
ratowaniu życia i zdrowia. Jednak po drogach poruszają się na sygnale także pojazdy, 
które z trudem przypominają karetki, a używając sygnałów dźwiękowych i świetlnych 
stanowią potencjalne zagrożenie dla innych uczestników ruchu drogowego.   

W związku z powyższym zwracam się do pana Marszałka z pytaniem czy Zarząd 
Województwa rozważa możliwość zwrócenia się do właściwego ministra z wnioskiem o 
zmianę lub doprecyzowanie przepisów w powyższym zakresie.  

 


